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(kázání na Nový rok 1. 1. 2007 Krč, Jindřiška Buttová) 

 
Toto praví Hospodin: „ Hle, činím něco docela nového a už to raší. Nevíte o tom?“ 
 
 Tento verš z proroka Izajáše byl křesťany Jednoty bratrské vylosován jako biblické 
heslo pro tento nový rok 2007, který se před námi dnes otevírá. Původní zasazení tohoto 
prorokova slova je do nelehké situace izraelského lidu v babylónském zajetí v 6. stol. př. Kr. 
jako vize návratu ze zajetí a naděje na obnovení lidu i jejich vlasti. 
Přesto smíme toto Hospodinovo slovo vztáhnout do naší současnosti a každý do své situace. 
Také nám dnes sděluje Bůh úžasné, nadějné a nadějeplné slovo: Hle, já činím něco docela 
nového a už to raší. Nevíte o tom? Ty o tom nevíš? 
 
 Jsou lidé, jsou rodiny, u nichž se ví, že je tento rok čeká něco nového, radostného – 
plánuje se svatba, očekává se narození dítěte, někdo z blízkých ukončuje školu – bude 
maturovat, promovat, někde naopak půjde dítě do školy nebo přejde na jinou školu, někdo 
bude měnit zaměstnání – bude povýšen nebo se chystá přihlásit se do konkurzu a má naději na 
dobré nebo odpovědnější místo, někdo už nyní plánuje jedinečnou dovolenou, a tak podobně. 
Ale co ti ostatní lidé, kteří nemají takovýto výhled? Může i je, může nás všechny čekat 
v blízké budoucnosti, v tomto novém roce něco nového? Nejen může, ono nás něco nového, 
dobrého a krásného určitě čeká! Vždyť nám to slibuje samotný Hospodin, náš Pán, životní 
Průvodce a Ochránce. A to bez ohledu na náš věk a naši životní situaci. 
 Nejhorší je, když někdo už od života nic nečeká. Říká si: Už jsem všechno prožil(a) a 
zažil(a), vše již mám za sebou, já už vlastně od života (od Boha -?) nic nečekám. Nevím, jak 
se Hospodinu podaří otevřít srdce těchto lidí, ale pevně věřím, že my mezi takovéto 
pesimistické a nic neočekávající lidi nepatříme! 
 
 Hle, já činím něco nového – Bůh je ten aktivní, my jsme – budeme těmi 
obdarovanými, nezaslouženě a nečekaně obdarovanými. Jak? Kdy? To nechme na něm. 
Mnozí z nás jsme velmi aktivní a chceme být iniciativní, ale tentokrát – v tomto případě 
smíme jen přijímat a čerpat a nabírat plnými dlaněmi a srdcem to od Boha nachystané… 
 
 Jednou mi řekl jeden člověk při pastoračním rozhovoru, že – ač je nyní sám ve velice 
těžké situaci – že chce v životě ještě mnoho dokázat, že od života – od Boha ještě mnoho 
očekává. To se mi moc líbilo – ta jeho naděje nebo dokonce jistota. Ano, my smíme mít 
jistotu něčeho nového, úžasného, nádherného, co Pán připravil pro ty, kteří od něho očekávají 
a na něho spoléhají. 
Vždyť je psáno: „Co oko nevidělo a ucho neslyšelo, co ani člověku na mysl nepřišlo, připravil 
Bůh těm, kdo ho milují“(1K 2,9). 
A to nejen ve výhledu věčnosti – v Božím království, ale už i nyní a teď a v tomto našem 
pozemském životě, který je také jedinečným darem od Boha Stvořitele. 
 
Hospodin nám dnes vzkazuje: „Hle, činím pro vás – pro tebe něco docela nového.“ 
Spolehněme na to a radujme se z toho! 
 
Amen. 


